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МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  
 

П Р О Т О К О Л 

засідання постійної комісії обласної ради з питань науки і освіти, інновацій, 

молоді,  сім'ї і спорту,  культури та духовності 

 

від 13 травня 2021 року Миколаїв № 6 

 

Депутатська кімната 

Початок: 10.00. 

 

Всього членів постійної комісії – 4. 

 

Присутні: 

 

Горбуров Є.Г., Калюжна О.М., Табунщик А.В., Вовк В.В.. 

Головуючий: Горбуров Євген Григорович – голова постійної комісії з питань 

науки і освіти, інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  культури та 

духовності 

  

Запрошені: 

 

 

 

 

 

 

 

Ряжських Алла Антонівна – депутат обласної ради. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник голови облдерж-

адміністрації (був відсутній). 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора департаменту 

освіти і науки облдержадміністрації. 

Пономарьова Ірина Євгенівна – начальник служби у справах 

дітей облдержадміністрації. 

Іваненко Олена Олегівна – в.о. начальника управління 

інформаційної діяльності та комунікацій з громадськістю 

облдержадміністрації. 

Бойченко Віталій Борисович – в.о. начальника управління 

культури, національностей та релігій облдержадміністрації. 

Гінкул Віктор Миколайович – начальник управління молоді та 

спорту облдержадміністрації (був відсутній). 

Ємельянов Володимир Михайлович – директор інституту дер-

жавного управління Чорноморського державного університету 

імені Петра Могили. 

Гаврилов Олег Миколайович - голова батьківського комітету 

загальноосвітньої санаторної школи -інтернату І-ІІІ ступенів № 7 

Миколаївської обласної ради. 
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Макарова Галина Олександрівна – директор Миколаївської 

загальноосвітньої санаторної школи -інтернату І-ІІІ ступенів № 7 

Миколаївської обласної ради. 

Шульга Павло Олександрович – представник Уповноваженого 

Президента України з прав дитини в Миколаївській області. 

Мельніченко Олександр Миколайович – директор комунального 

закладу фахової передвищої освіти «Миколаївський фаховий 

коледж фізичної культури» Миколаївської обласної ради. 

 

У засіданні 

комісії брали 

участь: 

Замазєєва Ганна Володимирівна – голова обласної ради. 

Фатьянов Андрій Володимирович – депутат обласної ради. 

Абраменко Олександр Володимирович - олімпійський чемпіон з 

фрістайлу.  

Нескоромний Максим Володимирович - старший тренер збірної 

команди України з фрістайлу. 

Тарасов Андрій Олексійович - заслужений тренер України.  

Фінкельштейна Ігор Йосипович - координатор «Комітету 

порятунку ВСК «Спартак». 

Ворона Микола Павлович – шестиразовий чемпіон України по 

вільній та греко-римській боротьбі серед ветеранів, ветеран 

спорту. 

Руденко Надія Володимирівна – начальник відділу інклюзивної 

освіти та роботи з інтернатними закладами департаменту освіти  

і науки облдержадміністрації. 

Зайченко Олена Миколаївна – юрист департаменту освіти  і 

науки облдержадміністрації. 

Дідан Наталія Валеріївна – представник батьківського комітету 

загальноосвітньої санаторної школи -інтернату І-ІІІ ступенів № 7 

Миколаївської обласної ради. 

Воронін Олександр – член громадської організації вільної 

боротьби. 

Новаковський Сергій Анатолійович – член асоціації інвалідів і 

ветеранів АТО. 

Індиков Ярослав Володимирович – журналіст. 

Представники засобів масової інформації. 

 

Голова постійної комісії обласної ради Горбуров Є.Г. запропонував 

присутнім проголосувати за порядок денний засідання постійної комісії. 

 

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: одноголосно. 
 

ВИРІШИЛИ: Затвердити порядок денний засідання постійної 

комісії. 
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ПОРЯДОК ДЕННИЙ 
 

1. Про колективний лист батьків учнів Миколаївської загальноосвітньої 

санаторної школи-інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської обласної ради. 

Доповідач: 

Запрошені: 

Гаврилов Олег Миколайович - голова батьківського 

комітету школи 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник 

голови облдержадміністрації. 

Макарова Галина Олександрівна – директор 

Миколаївської загальноосвітньої санаторної школи -

інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської обласної 

ради. 

 

2. Про стан виховної роботи та морально-психологічний клімат у 

інтернатних закладах області, зокрема у комунальному закладі «Березківський 

навчально-виховний - комплекс «Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III 

ступенів» Миколаївської обласної ради. 

Доповідачі: 

 

 

 

 

 

 

Запрошений: 

Шульга Павло Олександрович – представник 

Уповноваженого Президента України з прав дитини в 

Миколаївській області. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Пономарьова Ірина Євгенівна – начальник служби у 

справах дітей облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник 

голови облдержадміністрації. 

 

3. Про лист комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної 

ради щодо виділення додаткових коштів. 

Доповідач: 

 

 

 

 

 

Запрошені: 

Мельніченко Олександр Миколайович – директор 

комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» 

Миколаївської обласної ради. 

Дрозд Віктор Олександрович – методист 

Миколаївського фахового коледжу фізичної культури. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник 

голови облдержадміністрації. 
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4. Про депутатське звернення депутата обласної ради Ряжських А.А. щодо 

вшанування жінок Миколаївщини, нагороджених орденом Княгині Ольги в 

рамках святкування 30-ї річниці Незалежності України. 

Доповідач: 

 

Запрошені: 

Ряжських Алла Антонівна – депутат обласної ради. 

Іваненко Олена Олегівна – в.о. начальника управління 

інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю облдержадміністрації. 

Бойченко Віталій Борисович – в.о. начальника 

управління культури, національностей та релігій 

облдержадміністрації. 

 

5. Про лист Чорноморського державного університету імені Петра Могили 

щодо фінансування з обласного бюджету регіонального замовлення на 

підготовку фахівців у галузі публічного управління. 

Доповідач: 

 

 

Запрошені: 

Ємельянов Володимир Михайлович – директор 

інституту державного управління Чорноморського 

державного університету імені Петра Могили. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник 

голови облдержадміністрації 

 

6. Про усне звернення депутата обласної ради Калюжної О.М. щодо 

розвитку фрістайлу. 

Інформує: 

Запрошені: 

Калюжна Оксана Миколаївна – депутат обласної 

ради. 

Гінкул Віктор Миколайович – начальник управління 

молоді та спорту облдержадміністрації 

 

Головою постійної комісії Горбуровим Є.Г. запропоновано розглянути 

шосте питання порядку денного «Про усне звернення депутата обласної ради 

Калюжної О.М. щодо розвитку фрістайлу» на початку засідання постійної 

комісії, не змінюючи нумерацію питань порядку денного.  

 

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: одноголосно. 
 

ВИРІШИЛИ: Розглянути питання «Про усне звернення депутата 

обласної ради Калюжної О.М. щодо розвитку 

фрістайлу» на початку засідання постійної комісії 

без зміни нумерації питань порядку денного. 

 

 1. СЛУХАЛИ: Про усне звернення депутата обласної ради Калюж-         

ної О.М. щодо розвитку фрістайлу. 

Інформує:  Калюжна Оксана Миколаївна – депутат обласної ради. 



5 

 

 

У обговоренні 

взяли участь: 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Замазєєва Г.В.,  Абраменко О. В., Нескоромний М. В., Тарасов 

А. О., Фінкельштейн І. Й., Ворона М. П., Новаковський С. А. 

 

У ході обговорення були порушені такі питання: 

 Тарасов А.О.: необхідність відновлення роботи спортивного залу з метою 

розпочати набір дітей для занять фрістайлом; у подальшому  - побудова нового 

комплексу із встановленням трампліну для розвитку цього виду спорту на 

Миколаївщині. 

Абраменко О.В.: необхідність державної підтримки, у тому числі і 

фінансової для створення Центру з фрістайлу та його розвитку в області. 

Замазєєва Г.В.: пропозиція створити робочу групу з вивчення питання 

щодо відновлення роботи відділення з фрістайлу, у тому числі відпрацювання 

питань щодо фінансування, можливого місця комплексу, розширення локації  

тощо; запропонувала тренерам надати письмову конкретну фахову 

спеціалізовану інформацію з метою розпочати відновлення фрістайлу, після 

відпрацювання питань робочою групою  - затвердити план з метою відновлення 

цього виду спорту, у тому числі підготовки звернення щодо державної 

підтримки. 

Нескоромний М.В.: запропонував як початковий варіант підготовку 

спортсменів суміжних з фрістайлом видів спорту, в подальшому – набір та 

навчання дітей з побудовою Центру з фрістайлу. 

Горбуров Є.Г.: запропонував фахівцям надати кваліфіковані детальні 

пропозиції щодо початку роботи з відновлення фрістайлу в області. 

Фінкельштейн І.Й.: повідомив про скорочення відділень у ДЮСШ, 

акцентував увагу на пропозиціях, викладених у листі до облдержадміністрації, 

зокрема: відновлення відділення з фрістайлу, клопотання перед облдерж-

адміністрацією та Президентом України про скасування тендеру на 173 млн. 

гривень, розгляд питання про висловлення недовіри начальнику управління 

молоді та спорту Гінкулу В.М.. 

Ворона М.П.: рекомендував запросити інформацію в управлінні спорту 

міськради щодо наявних вакансій в ДЮСШ, взяти бажаючих тренерів з 

фрістайлу з метою початку роботи і поступово відпрацьовувати проєкт  з 

фінансуванням та повноцінною роботою відділення. 

У ході обговорення запропоновано доповнити проєкт рекомендацій такими 

пунктами: 

«Рекомендувати облдержадміністрації, управлінню молоді та спорту 

облдержадміністрації: 

розглянути питання щодо розвитку фрістайлу в області, внести відповідні 

пропозиції у тому числі і щодо залучення бюджетних та позабюджетних 

коштів, зокрема і з бюджету Миколаївської міської ради та громадськості; 

створити та затвердити розпорядженням голови облдержадміністрації до 

19 травня 2021 року склад робочої групи, включивши депутатів відповідних 

комісій обласної ради, старшого тренера збірної команди України з фрістайлу, 
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заслуженого тренера України М. Нескромного, тренера А. Тарасова, громад-

ського діяча, ветерана спорту М. Ворону.  

До 01 червня 2021 року проінформувати постійну комісію обласної ради 

про результати роботи робочої групи. 

Враховуючи результати роботи робочої групи, повторно розглянути 

питання на засіданні постійної комісії обласної ради».  

  

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 6 додаються. 

 

2. СЛУХАЛИ: Про колективний лист батьків учнів Миколаївської 

загальноосвітньої санаторної школи-інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської 

обласної ради. 

Доповідач: 

Запрошені: 

Гаврилов Олег Миколайович - голова батьківського 

комітету школи 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Макарова Галина Олександрівна – директор 

Миколаївської загальноосвітньої санаторної школи -

інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської обласної 

ради. 

 

У обговоренні 

взяли участь: 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Макарова Г.О., Руденко Н.В., Зайченко О.М., Сокульська Н.В., 

Гаврилов О.М. 

 

Проведено голосування  

 

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 1 додаються. 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про стан виховної роботи та морально-психологічний 

клімат у інтернатних закладах області, зокрема у комунальному закладі 

«Березківський навчально-виховний - комплекс «Загальноосвітня школа-

інтернат-ліцей I-III ступенів» Миколаївської обласної ради. 

Доповідачі: 

 

 

 

 

  

Шульга Павло Олександрович – представник 

Уповноваженого Президента України з прав дитини в 

Миколаївській області. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Пономарьова Ірина Євгенівна – начальник служби у 

справах дітей облдержадміністрації. 
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У обговоренні 

взяли участь: 

 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Руденко Н.В., Зайченко О.М., Сокульська Н.В., Пономарьо-   

ва І.Є., Шульга П.О. 

   

У ході обговорення були порушені такі питання:  

Горбуров Є.Г.: доцільність відсторонення від займаної посади директора 

З.В. Халімон. під час проведення службової перевірки; підготовка освітніх 

навчальних закладів усіх типів до нового навчального 2021-2022 року, у тому 

числі протипожежні заходи. Запропонував члену постійної комісії Вовку В.В. 

здійснити робочу поїздку до Березківського навчально-виховного - комплексу 

«Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III ступенів» з метою вивчення 

ситуації у закладі на теперішній час. 

Сокульська Н.В. надала інформацію щодо фінансової потреби у сумі 

близько 30 млн. гривень для усунення приписів по протипожежним заходам. 

Горбуров Є.Г. надав доручення департаменту освіти  і науки облдерж-

адміністрації тримати на активному контролі стан підготовки до нового 

навчального 2021-2022 року та стан протипожежних заходів у освітніх закладах 

області. 

Калюжна О.М.: робота оздоровчих таборів під час проведення літньої 

оздоровчої кампанії. 

У ході обговорення запропоновано доповнити проєкт рекомендацій таким 

пунктом: 

«Рекомендувати облдержадміністрації підготувати інформацію про стан 

підготовки освітніх навчальних закладів усіх типів до нового навчального 2021-

2022 року для вивчення та обговорення цього питання на засіданні постійної 

комісії обласної ради з подальшим винесенням на сесію обласної ради. Для 

підготовки цього питання розпорядженням голови облдержадміністрації 

затвердити робочі групи, до складу яких включити депутатів обласної ради». 

 

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 2 додаються. 

 

4. СЛУХАЛИ: Про лист комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної 

ради щодо виділення додаткових коштів. 

Доповідач: 

 

 

 

Запрошені: 

Мельніченко Олександр Миколайович – директор 

комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» 

Миколаївської обласної ради. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації.  
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У обговоренні 

взяли участь: 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Воронін О., Сокульська Н.В. 

  

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 3додаються. 

 

5. СЛУХАЛИ: Про депутатське звернення депутата обласної ради 

Ряжських А.А. щодо вшанування жінок Миколаївщини, нагороджених орденом 

Княгині Ольги в рамках святкування 30-ї річниці Незалежності України. 

Доповідач: 

Запрошені: 

Індиков Ярослав Володимирович - заявник. 

Іваненко Олена Олегівна – в.о. начальника управління 

інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю облдержадміністрації. 

Бойченко Віталій Борисович – в.о. начальника 

управління культури, національностей та релігій 

облдержадміністрації. 

 

 

У обговоренні 

взяли участь: 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Індиков Я.В., Іваненко О.О., Бойченко В.Б.  

  

У ході обговорення запропоновано пункт 3 проєкту рекомендацій викласти у 

такій редакції: 

«3. Рекомендувати облдержадміністрації, управлінню інформаційної діяль-

ності та комунікацій з громадськістю облдержадміністрації створити 

редакційну колегію, затвердити її склад із залученням фахівців 

облдержадміністрації, депутатів обласної ради, працівників бібліотек, архіву, 

вищих навчальних закладів, журналістів, фахових громадських діячів для 

підготовки та упорядкування матеріалів з метою створення електронної версії 

книги про жінок Миколаївщини, нагороджених орденом Княгині Ольги». 

 

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 4 додаються. 

 

6. СЛУХАЛИ: Про лист Чорноморського державного університету імені 

Петра Могили щодо фінансування з обласного бюджету регіонального 

замовлення на підготовку фахівців у галузі публічного управління. 

Доповідач: 

 

Ємельянов Володимир Михайлович – директор 

інституту державного управління Чорноморського 
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Запрошені: 

державного університету імені Петра Могили. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації.  
 

 

У обговоренні 

взяли участь: 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В., 

Сокульська Н.В., Ємельянов В.М.  

  

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 5додаються. 

 

Після обговорення питань порядку денного голова постійної комісії 

запропонував розглянути лист Миколаївського обласного інституту 

післядипломної педагогічної освіти щодо виділення коштів. 

 

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Доповнити порядок денний питанням «Про лист 

Миколаївського обласного інституту післядипломної 

педагогічної освіти щодо виділення коштів». 

 

7. СЛУХАЛИ: Про лист Миколаївського обласного інституту 

післядипломної педагогічної освіти щодо виділення коштів. 

Інформує: Горбуров Євген Григорович – голова постійної комісії 

обласної ради. 

 

У обговоренні 

взяли участь: 

 

Горбуров Є.Г., Табунщик А.В., Калюжна О.М., Вовк В.В. 

  

Проведено голосування.  

Підсумки голосування: 
 

"за" – одноголосно 

 

ВИРІШИЛИ: Рекомендації № 7 додаються. 

 

Після обговорення питань порядку денного члени постійної комісії 

ознайомилися та обговорили: 

- лист української Асоціації районних та обласних рад від 05 травня 2021 

року № С 02-94/206 щодо проєкту постанови Кабінету міністрів України  «Про 

затвердження порядку формування мережі закладів культури та закладів освіти 

сфери культури»; 
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- інформацією управління молоді та спорту облдержадміністрації від         

09 квітня 2021 року № 04-580/1 щодо виконання таких рішень обласної ради: 

від 27 липня 2017 року № 12 «Про надання згоди на безоплатну передачу 

нерухомого майна з державної власності у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Миколаївської області»; 

12 квітня 2018 року «Про внесення змін до рішення Миколаївської 

обласної ради від 27.07.2017 № 12 «Про надання згоди на безоплатну передачу 

нерухомого майна з державної власності у спільну власність територіальних 

громад сіл, селищ, міст Миколаївської області»; 

від 18 вересня 2019 року № 4 «Про надання згоди на безоплатну передачу 

нерухомого майна, яке розташоване за адресою: проспект Героїв України, 4,     

м. Миколаїв, з державної власності у спільну власність територіальних громад 

сіл, селищ, міст Миколаївської області»; 

від 05 березня 2020 року № 17 Про депутатський запит депутата обласної 

ради Невінчаного М.». 

 

ВИРІШИЛИ: Інформацію взяти до відома. 

 

По завершенню роботи постійної комісії депутатами були порушені такі 

питання  перед управлінням культури, національностей та релігій облдерж-

адміністрації (Бойченко В.Б.): 

Горбуров Є.Г. -  виправлення ситуації з пам’ятником у с. Красне 

Березанського району (наявність дошки жертвам голодомору на пам’ятнику 

загиблим воїнам);  

Табунщик А.В., Горбуров Є.Г. - про встановлення пам’ятного знаку на 

місці бувшого Адміралтейського собору, надання інформації управлінням 

культури, національностей та релігій облдержадміністрації спільно з 

Миколаївським краєзнавчим музеєм з цього питання відповідно до доручення, 

наданого на засіданні робочої групи 08 квітня 2021 року. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії обласної ради                                       Євген ГОРБУРОВ 

 

 

Секретар постійної комісії                                                         Антон ТАБУНЩИК 



Проєкт 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

засідання постійної комісії обласної ради з питань науки і освіти, 

інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  культури та духовності  

 

13 травня  2021 року                                                         

Початок: 10.00 

Депутатська кімната 

 

1. Про колективний лист батьків учнів Миколаївської загальноосвітньої 

санаторної школи-інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської обласної ради. 

Доповідач: 

Запрошені: 

Гаврилов Олег Миколайович - голова батьківського 

комітету школи 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник голови 

облдержадміністрації. 

Макарова Галина Олександрівна – директор 

Миколаївської загальноосвітньої санаторної школи -

інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської обласної 

ради. 

 

2. Про стан виховної роботи та морально-психологічний клімат у 

інтернатних закладах області, зокрема у комунальному закладі "Березківський 

навчально-виховний - комплекс "Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III 

ступенів" Миколаївської обласної ради. 

Доповідачі: 

 

 

 

 

 

 

Запрошений: 

Шульга Павло Олександрович – представник 

Уповноваженого Президента України з прав дитини в 

Миколаївській області. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Пономарьова Ірина Євгенівна – начальник служби у 

справах дітей облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник голови 

облдержадміністрації. 

 

3. Про лист комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної 

ради щодо виділення додаткових коштів. 

Доповідач: 

 

 

 

 

 

Запрошені: 

Мельніченко Олександр Миколайович – директор 

комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» 

Миколаївської обласної ради. 

Дрозд Віктор Олександрович – методист 

Миколаївського фахового коледжу фізичної культури. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник голови 

облдержадміністрації. 



4. Про депутатське звернення депутата обласної ради Ряжських А.А. щодо 

вшанування жінок Миколаївщини, нагороджених орденом Княгині Ольги в 

рамках святкування 30-ї річниці Незалежності України. 

Доповідач: 

 

Запрошені: 

Ряжських Алла Антонівна – депутат обласної ради. 

Іваненко Олена Олегівна – в.о. начальника управління 

інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю облдержадміністрації. 

Бойченко Віталій Борисович – в.о. начальника 

управління культури, національностей та релігій 

облдержадміністрації. 

 

5. Про лист Чорноморського державного університету імені Петра Могили 

щодо фінансування з обласного бюджету регіонального замовлення на 

підготовку фахівців у галузі публічного управління. 

Доповідач: 

 

 

Запрошені: 

Ємельянов Володимир Михайлович – директор 

інституту державного управління Чорноморського 

державного університету імені Петра Могили. 

Сокульська Наталія Вікторівна – т.в.о. директора 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації. 

Трайтлі Олександр Олександрович – заступник голови 

облдержадміністрації 

 

6. Про усне звернення депутата обласної ради Калюжної О.М. щодо 

розвитку фрістайлу. 

Інформує: 

Запрошені: 

Калюжна Оксана Миколаївна – депутат обласної ради. 

Гінкул Віктор Миколайович – начальник управління 

молоді та спорту облдержадміністрації 

 

7. Про лист Миколаївського обласного інституту післядипломної 

педагогічної освіти щодо виділення коштів. 

Інформує: Горбуров Євген Григорович – голова постійної комісії 

обласної ради. 

 



 

 

 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  

обласної ради з питань науки і освіти, інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  

культури та духовності 

 

Р Е К О М Е Н Д А Ц І Ї 

 

 

13 травня 2021 року Миколаїв № 1 

 

Про колективний лист батьків учнів Миколаївської 

загальноосвітньої санаторної школи-інтернату І-ІІІ 

ступенів № 7 Миколаївської обласної ради 

 

Розглянувши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, 

враховуючи колективне звернення громадян від 22 березня 2021 року № КО-

63/03-2 та інформацію департаменту освіти і науки від 04 березня 2021 року 

щодо розгляду звернення батьків учнів 1-4 класів Миколаївської загально-

освітньої санаторної школи-інтернату І-ІІІ ступенів № 7 Миколаївської 

обласної ради постійна комісія обласної ради вважає необхідним зазначити 

таке. 

Депутатами обласної ради сьомого скликання розглядалося питання щодо 

реорганізації шкіл-інтернатів, у тому числі санаторних.  

У Зверненні до Президента України та Верховної Ради України, 

прийнятого рішенням обласної ради від 05 березня 2020 року № 12, зазначено, 

що прийняття Закону України "Про повну загальну середню освіту" у 

пропонованій редакції знищить санаторні школи, позбавить права дітей, які 

потребують тривалого лікування та реабілітації, можливості здобувати якісну 

загальну середню освіту одночасно з отриманням реабілітаційних та 

лікувально-оздоровчих послуг. Депутатами висловлено сподівання на 

скасування Верховною Радою України Закону України "Про повну загальну 

середню освіту", який прийнято у другому читанні 16 січня 2020 року та 

внесено пропозиції його доопрацювання під час повторного розгляду 

Верховною Радою України в частині роботи санаторних шкіл-інтернатів. 

Враховуючи вищезазначене, постійна комісія обласної ради 

 

ВИРІШИЛА: 

 

1. Взяти до уваги, що Верховною Радою України прийнято Закон України 

від 13 квітня 2021 року № 1385-ІX «Про внесення змін до Закону України «Про 

повну загальну середню освіту» щодо розширення можливостей для 

трансформації освітньої мережі та захисту прав учасників освітнього процесу». 

2. Зазначити, що Миколаївською обласною радою 5 березня 2020 року 

було прийнято рішення № 12 «Про Звернення депутатів Миколаївської 

обласної ради до Президента України та Верховної Ради України стосовно 
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доопрацювання Закону України «Про повну загальну середню освіту» яким 

запропоновано під час повторного розгляду Верховною Радою України Закону 

України "Про повну загальну середню освіту" доопрацювати його в частині 

роботи санаторних шкіл-інтернатів, привести у відповідність з чинним Законом 

України "Про освіту", новим Бюджетним кодексом України та Положенням про 

санаторну школу. 

Відповідне рішення та текст Звернення було направлено Президенту 

України та Верховній Раді України. 

2. Зважаючи на актуальність порушеного питання запропонувати 

департаменту освіти і науки облдержадміністрації до 01 червня 2021 року 

надати постійній комісії обласної ради чітку інформацію щодо подальшої 

роботи шкіл-інтернатів в області (кількість, тип, джерела фінансування тощо) 

та пропозиції щодо подальшого функціонування санаторних шкіл-інтернатів. 

3. Вважати доцільним розглянути на черговому засіданні постійної комісії 

обласної ради питання щодо подальшого функціонування загальноосвітніх 

шкіл-інтернатів в області. 

4. Запропонувати департаменту освіти і науки облдержадміністрації реко-

мендувати директорам шкіл-інтернатів систематично проводити роз’ясню-

вальну та інформаційну роботу серед голів батьківських комітетів, батьків, 

педагогічних колективів щодо поточної ситуації з функціонуванням шкіл-

інтернатів в рамках реорганізації та дій органів місцевого самоврядування та 

виконавчої влади, направлених на забезпечення їх діяльності. 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 



 

 

 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  

обласної ради з питань науки і освіти, інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  культури 

та духовності 

 

Р Е К О М Е Н Д А Ц І Ї 

 

13 травня 2021 року Миколаїв № 2 

 

Про стан виховної роботи та морально-психологічний 

клімат у інтернатних закладах області, зокрема у 

комунальному закладі "Березківський навчально-

виховний - комплекс "Загальноосвітня школа-інтернат-

ліцей I-III ступенів" Миколаївської обласної ради 
 

Розглянувши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, 

враховуючи ситуацію, що склалася із дотриманням прав дітей у комунальному 

закладі "Березківський навчально-виховний - комплекс "Загальноосвітня школа-

інтернат-ліцей I-III ступенів" Миколаївської обласної ради постійна комісія 

обласної ради  
 

ВИРІШИЛА: 
 

1. Вважати ситуацію, що склалася у комунальному закладі "Березківський 

навчально-виховний - комплекс "Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III 

ступенів" Миколаївської обласної ради є такою, що порушує права дітей та 

загальнолюдські принципи і норми. 

Зазначити, що обласною радою направлялися листи на адресу 

облдержадміністрації щодо подальшого перебування на посаді директора 

вищезазначеного закладу, Миколаївської обласної прокуратури та Головного 

управління національної поліції в Миколаївській області щодо відкриття 

кримінального провадження. 

2. Зважаючи на актуальність порушеного питання запропонувати 

облдержадміністрації департаменту освіти  і науки облдержадміністрації, службі 

у справах дітей облдержадміністрації терміново провести службову перевірку у 

комунальному закладі "Березківський навчально-виховний - комплекс 

"Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III ступенів" Миколаївської обласної 

ради на предмет  виявлення фактів, наведених експертом офісу Уповноваженого 

Президента України з прав дитини П. Шульгою з відповідними 

адміністративними висновками. Під час проведення перевірки рекомендувати 

департаменту освіти  і науки облдержадміністрації відсторонити від займаної 

посади З.В. Халімон. 
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3. Враховуючи ситуацію, що склалася у комунальному закладі "Березків-

ський навчально-виховний - комплекс "Загальноосвітня школа-інтернат-ліцей I-III 

ступенів" Миколаївської обласної ради та суспільний резонанс вважати доцільним 

звільнення З. В. Халімон з посади директора цього закладу.  

4. З метою забезпечення прав дітей у закладах освіти інтернатного типу 

рекомендувати: 

4.1. головам сільських, селищних, міських рад територіальних громад 

протягом 2021 року: 

- активізувати роботу підпорядкованих служб у справах дітей щодо про-

ведення на відповідній території перевірок стану виховної роботи з дітьми у 

навчальних закладах, в тому числі і інтернатних, незалежно від форми власності; 

- провести персоніфікований аналіз щодо можливості влаштування дітей-

сиріт та дітей позбавлених батьківського піклування, які виховуються в закладах 

інституційного догляду та виховання дітей, до сімейних форм виховання; 

- забезпечити розгляд питань на комісії з питань захисту прав дітей та 

прийняття органами опіки та піклування рішень про доцільність цілодобового 

перебування дітей, зарахованих до інтернатних (пансіонів) закладів загальної 

середньої освіти відповідно до наказів керівників цих закладів та влаштованих за 

спрощеною процедурою. 

4.2. облдержадміністрації, службі у справах дітей облдержадміністрації,  

департаменту освіти і науки облдержадміністрації у межах повноважень протягом 

2021 року: 

- забезпечити координацію проведення службами у справах дітей сільських, 

селищних, міських рад територіальних громад перевірок стану виховної роботи з 

дітьми у навчальних закладах, в тому числі в закладах інституційного догляду та 

виховання дітей, надання методичної допомоги службам з цього питання. 

- забезпечити розміщення в кожному закладі освіти інтернатного типу у 

місцях, доступних для дітей (вихованців закладу) інформації з відповідними 

контактами уповноважених органів, до яких може особисто звернутися дитина за 

допомогою; 

- налагодити співпрацю з місцевими центрами надання безоплатної правової 

допомоги для організації правопросвітницької роботи щодо реалізації своїх прав 

та захисту серед дітей-вихованців закладів інституційного догляду та виховання 

дітей; 

- беззаперечно забезпечити дотримання прав дітей, що перебувають у 

школах-інтернатах області усіх типів; 

- забезпечити висвітлення інформації щодо дотримання прав дітей, що 

перебувають  в інтернатних закладах області в засобах масової інформації.   

5. Вважати доцільним рекомендувати постійній комісії обласної ради з 

питань захисту прав і свобод людини, законності і правопорядку, антикорупційної 

та регуляторної політики, регламенту, депутатської діяльності та етики, 

комунікативної політики розглянути на засіданні постійної комісії питання з 

дотримання прав дітей у інтернатних закладах області. 
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6. Службі у справах дітей облдержадміністрації, департаменту освіти і науки 

облдержадміністрації в межах повноважень надати постійній комісії обласної 

ради інформацію до 10 липня 2021 року щодо забезпечення дітей сиріт житлом; 

до 01 липня 2021 року про хід виконання цих рекомендацій. 

7. Рекомендувати облдержадміністрації підготувати інформацію про стан 

підготовки освітніх навчальних закладів усіх типів до нового навчального 2021-

2022 року для вивчення та обговорення цього питання на засіданні постійної 

комісії обласної ради з подальшим винесенням на сесію обласної ради. Для 

підготовки цього питання розпорядженням голови облдержадміністрації 

затвердити робочі групи, до складу яких включити депутатів обласної ради. 
 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 



 

 

 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  

обласної ради з питань науки і освіти, інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  

культури та духовності 

 

Р Е К О М Е Н Д А Ц І Ї 

 

 

13 травня 2021 року Миколаїв № 3 

 

Про лист комунального закладу фахової передвищої 

освіти «Миколаївський фаховий коледж фізичної 

культури» Миколаївської обласної ради щодо 

виділення додаткових коштів 

 

Розглянувши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, 

враховуючи листи комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної 

ради від 14 квіт-ня 2021 року № 105 та від 12 квітня 2021 року № 101, постійна 

комісія обласної ради 

 

ВИРІШИЛА: 

 

1. Зазначити, що створення умов для повноцінного навчання та 

перебування усіх учасників освітнього процесу в освітніх закладах області є 

одним із пріоритетних напрямків роботи постійної комісії.  

2. Взяти до відома інформацію облдержадміністрації з цього питання. 

3. Вважати ініціативу комунального закладу фахової передвищої освіти 

«Миколаївський фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної 

ради щодо завершення ремонтних робіт у спортивному залі закладу необхідною 

та такою, що сприятиме навчально-тренувальному процесу вихованців закладу.  

4. Рекомендувати облдержадміністрації здійснити перевірку фінансово-

господарської діяльності закладу та за необхідності при внесенні змін до 

обласного бюджету Миколаївської області на 2021 рік розглянути можливість 

виділення додаткових коштів у сумі 300 тис. гривень на завершення ремонтних 

робіт у спортивному залі на відділенні вільної боротьби  комунального закладу 

фахової передвищої освіти «Миколаївський фаховий коледж фізичної 

культури» Миколаївської обласної ради. 

Департаменту освіти і науки облдержадміністрації взяти на контроль хід 

вирішення порушеного питання та проінформувати постійну комісію обласної 

ради до 01 серпня  2021 року. 

5. Рекомендувати постійній комісії обласної ради з питань регіонального 

розвитку, планування, бюджету, фінансів та інвестицій розглянути 

вищезазначеного листа та питання щодо виділення додаткових коштів. 
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6. Вважати доцільним провести виїзне засідання постійної комісії обласної 

ради на базі комунального закладу фахової передвищої освіти «Миколаївський 

фаховий коледж фізичної культури» Миколаївської обласної ради у вересні-

жовтні 2021 року з питання щодо підготовки спортсменів у закладів. 

Адміністрації закладу надати відповідну розширену інформацію постійній 

комісії обласної ради до 01 вересня 2021 року. 

 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 



 

 

 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  

обласної ради з питань науки і освіти, інновацій, молоді,  сім'ї і спорту,  

культури та духовності 

 

Р Е К О М Е Н Д А Ц І Ї 

 

 

13 травня 2021 року Миколаїв № 4 

 

Про депутатське звернення депутата обласної ради 

Ряжських А.А. щодо вшанування жінок 

Миколаївщини, нагороджених орденом Княгині Ольги 

в рамках святкування 30-ї річниці Незалежності 

України 

 

Розглянувши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, 

враховуючи депутатське звернення депутата обласної ради Ряжських А.А. від 

15 квітня 2021 року № 14, постійна комісія обласної ради зазначає таке. 

В рамках реалізації обласної Програми підтримки вітчизняного 

книговидання, книгорозповсюдження та популяризації української книги у 

Миколаївській області на 2017-2021 роки місцевим авторам надається 

фінансова підтримка у виданні книг. Відбір творів місцевих авторів для 

видання за кошти обласного бюджету консультативна рада здійснює згідно з  

Положенням про консультативну раду при Миколаївській обласній державній 

адміністрації з питань відбору творів місцевих авторів, що будуть видаватись за 

кошти обласного бюджету. Відповідно до розділу ІV. Порядок організації і 

проведення відбору творів місцевих авторів щороку з 01 січня до 01 серпня 

місцеві автори подають на розгляд консультативної ради виключно завершений 

рукопис твору, підготовлений українською мовою у паперовому та 

електронному вигляді, а також інші документи, перелік яких зазначено у цьому 

Положенні.  

За станом на 28 квітня рукопису твору про жінок Миколаївщини, 

нагороджених орденом Княгині Ольги не має. Враховуючи, що орден Княгині 

Ольги був затверджений Президентом України 15 серпня 1997 року вбачається 

доцільним розпочати роботу щодо збору матеріалів з початку заснування цієї 

нагороди. Видається, що вся процедура підготовки рукопису займе досить 

тривалий час. 

Враховуючи вищезазначене, постійна комісія обласної ради  

 

ВИРІШИЛА: 

 

1. Інформацію облдержадміністрації взяти до відома. 

2. Зазначити, що підготовка видання про жінок Миколаївщини, 

нагороджених орденом Княгині Ольги потребує підготовки, зокрема, утворення 
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редакційної колегії для підготовки, узагальнення, опрацювання матеріалів із 

залученням відповідних фахівців: істориків, краєзнавців тощо.  

3. Рекомендувати облдержадміністрації, управлінню інформаційної діяль-

ності та комунікацій з громадськістю облдержадміністрації створити 

редакційну колегію, затвердити її склад із залученням фахівців 

облдержадміністрації, депутатів обласної ради, працівників бібліотек, архіву, 

вищих навчальних закладів, журналістів, фахових громадських діячів для 

підготовки та упорядкування матеріалів з метою створення електронної версії 

книги про жінок Миколаївщини, нагороджених орденом Княгині Ольги. 

 

 

 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 
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13 травня 2021 року Миколаїв № 5 

 

Про лист Чорноморського державного універси-

тету імені Петра Могили щодо фінансування з 

обласного бюджету регіонального замовлення на 

підготовку фахівців у галузі публічного управління 

Розглянувши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, 

враховуючи лист Чорноморського національного університету імені Петра 

Могили від 07 квітня 2021 року № 01/478-08, постійна комісія обласної ради 

зазначає таке. 

Постійною комісією обласної ради розглядалися листи щодо фінансування 

регіонального замовлення. Зокрема, депутатське звернення депутата обласної 

ради Алли Ряжських щодо фінансування регіонального замовлення для навчання 

фахівців професіоналів у сфері природоохоронних технологій, поводження з 

відходами, відновлювальних джерел енергії, отримання та використання 

альтернативних видів палива на базі НУК ім. адмірала Макарова. 

В Програмі розвитку освіти Миколаївської області на 2021-2025 роки 

передбачено пункт щодо створення умов для завершення підготовки фахівців 

для агропромислового комплексу (на умовах регіонального замовлення) з 

фінансуванням 9,5 млн. гривень. 

Враховуючи вищезазначене, постійна комісія обласної ради 

ВИРІШИЛА: 

1. Інформацію Чорноморського державного університету імені Петра 

Могили та облдержадміністрації взяти до відома. 

2. Рекомендувати облдержадміністрації розглянути лист Чорноморського 

державного університету імені Петра Могили (додається), внести відповідні 

пропозиції та за результатами проінформувати заявників та постійну комісію 

обалсної ради в строк до 15 червня 2021 року. 

3. Вважати доцільним рекомендувати обласній державній адміністрації 

розглянути питання щодо фінансування регіонального замовлення шляхом 

внесення змін до відповідних галузевих обласних програм: 

підготовка фахівців у галузі публічного управління за спеціальностями 

«Публічне управління та адміністрування», «Соціальна робота» (лист 

Чорноморського державного університету імені Петра Могили) - Програма 

розвитку місцевого самоврядування у Миколаївській області на 2019-2022 роки;



навчання фахівців професіоналів у сфері природоохоронних технологій, 

поводження з відходами, відновлювальних джерел енергії, отримання та 

використання альтернативних видів палива на базі НУК ім. адмірала Макарова 

(звернення Ряжських А.А.) - комплексна програма охорони довкілля 

Миколаївської області на 2021-2027 роки. 

В подальшому здійснювати фінансування регіонального замовлення, 

включаючи заходи до відповідних галузевих обласних програм. 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 
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13 травня 2021 року Миколаїв № 6 

 

Про усне звернення депутата обласної ради  

Калюжної О.М. щодо розвитку фрістайлу 

 

Заслухавши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, беручи до 

уваги усне звернення депутата обласної ради О.М. Калюжної, інформацію 

олімпійського чемпіона з фрістайлу О. Абраменка, старшого тренера збірної 

команди України з фрістайлу, заслуженого тренера України М. Нескоромного, 

тренера А. Тарасова, координатора «Комітету порятунку ВСК «Спартак»           

І. Фінкельштейна постійна комісія обласної ради 

 

ВИРІШИЛА: 
 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Підтримати ініціативу щодо розвитку фрістайлу в Миколаївській 

області. 

3. Обласній державній адміністрації вжити заходів щодо виконання рішень 

обласної ради від 12 квітня 2018 року № 11 «Про внесення змін до рішення 

Миколаївської обласної ради від 27 липня 2017 року № 12 «Про надання згоди 

на безоплатну передачу нерухомого майна з державної власності у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Миколаївської області». 

4. Рекомендувати облдержадміністрації, управлінню молоді та спорту 

облдержадміністрації: 

розглянути питання щодо розвитку фрістайлу в області, внести відповідні 

пропозиції у тому числі і щодо залучення бюджетних та позабюджетних 

коштів, зокрема і з бюджету Миколаївської міської ради та громадськості; 

створити та затвердити розпорядженням голови облдержадміністрації до 

19 травня 2021 року склад робочої групи, включивши депутатів відповідних 

комісій обласної ради, старшого тренера збірної команди України з фрістайлу, 

заслуженого тренера України М. Нескромного, тренера А. Тарасова, громад-

ського діяча, ветерана спорту М. Ворону.  

До 01 червня 2021 року проінформувати постійну комісію обласної ради 

про результати роботи робочої групи. 

5. Враховуючи результати роботи робочої групи, повторно розглянути 

питання на засіданні постійної комісії обласної ради.  

 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 
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13 травня 2021 року Миколаїв № 7 

 

Про лист Миколаївського обласного  

інституту післядипломної педагогічної  

освіти щодо виділення коштів 

 

Заслухавши та обговоривши інформацію із зазначеного питання, беручи до 

уваги лист Миколаївського обласного інституту післядипломної педагогічної 

освіти від 07 травня 2021 року № 498/17-13 постійна комісія обласної ради 

 

ВИРІШИЛА: 
 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Рекомендувати обласній державній адміністрації розглянути лист 

Миколаївського обласного інституту післядипломної педагогічної освіти 

(додається) та можливість виділення коштів у сумі 50,0 тисяч гривень для 

завершення поточного ремонту приміщення і подвір’я. 

За результатами розгляду надати відповідь заявнику у встановлений 

чинним законодавством строк. Копію відповіді надати постійній комісії 

обласної ради.  

 

 

Голова постійної комісії обласної ради               Євген ГОРБУРОВ 
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